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Plats och tid Kommunfullmäktigesalen, Rådhuset, måndagen den 26 februari 2024 kl 13:15-14:46, 
15:00-16:03, 17:30-17:39 
Ajournering 14:46-15:00 (paus) 16:03-17:30 (allmänpolitisk debatt) 

Beslutande Ledamöter 

Se närvarolistan på s. 2 

Närvarande ej tjänstgörande 
ersättare 

Ersättare 

Se närvarolistan på s. 3 

Övriga närvarande Lars Liljedahl, kommundirektör, Petra Werner, kanslichef, Johanna Laine, 
kommunsekreterare och Jeanette George, kommunsekreterare 

Justerare Ann-Kristine Elfvendal (S) och Ingemar Ljunggren (M) 

Justeringens plats och tid Rådhuset, 2024-03-01 kl. 11.00 
 

Underskrifter 

 Sekreterare 

 

Paragrafer §§ 1-18 
 Jeannette George  

 Ordförande 

  

 Göran Norlander  

 Justerare 

  

 Ann-Kristine Elfvendal Ingemar Ljunggren  

 
 ANSLAG/BEVIS 

Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits genom anslag. 

Organ Kommunfullmäktige 

Sammanträdesdatum 2024-02-26 

Datum då anslaget sätts upp 2024-03-01 Datum då anslaget tas ned 2024-03-23 

Förvaringsplats för protokollet Kommunstyrelseförvaltningen 
 

Underskrift 

  

 Jeannette George  
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Närvaro- och voteringslista KF  

Ledamöter 

 
Ledamot 
 

Ersättare Part
i 

Närv
aro 

Andreas Sjölander  S X 

Lotta Visén  S X 

Krister McCarthy  S X 

Nina Skyttberg  S X 

Magnus Oskarsson Martin Brendan 
McCarthy 

S - 

Monika Lindberg  S X 

Johan Nilsson  S X  

Monica Fällström  S X 

Anders Nordin 
 

S X 

Susanne Forsberg  S X 

Ann-Kristine Elfvendal  S X 

Ro Blomkvist Hans Rosengren §§ 
14-18 

S X §§ 

1-13 

Elisabeth Strömquist 
 

S X 

Jörgen Wallin 
 

S X 

Thomas Andersson Anne-Cathrine 
Genberg 

S - 

Åke Hamrin  V X 

Anders Bergqvist 
 

V X 

Knapp Britta Thyr  MP X 

Mattias Sjölander  MP X 

Helena Elfvendal  MP X 

Eva-Clara Viklund  M X 

Margareta Tjärnlund 
 

M X 

Christian Wasell Ted Sundin M - 

Ester Sundin 
Hemström 

 M X 

Ingemar Ljunggren  M X  

Lennart Bolander  M X 

Johan Wester  C X 

Per-Eric Norberg  C X 

Christina Lindberg  C X 

Dunia Ali  C X 

Olle Löfgren  L X 

Ingemar Wiklander  KD X 

Christina Ögrim  KD X 

Glenn Sehlin  SD X 

Ulrika Jonsson Tom stol 14-18 SD X §§ 

1-13 

Charlotte Bystedt  SD X 

Björn Höglund Monika Israelsson SD - 

Göran Sjögren  SD X 

Kenneth Lunneborg  SD X 

Monica Fahlén  S X 

Kristoffer Bodin  M X 

Göran Norlander  S X 

Baran Hosseini  - X 
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Närvaro- och tjänstgöringslista ersättare 
Ersättare 
 

Parti Närvaro Tjänstgöring 

Martin Brendan McCarthy S X Magnus Oscarsson 

Anne-Cathrine Genberg S X Thomas Andersson 

Hans Rosengren S X  Ro Blomkvist §§ 14-18 

Mats Höglund S X  

Ann-Catrin Sköld S X  

Rune Danielsson S X  

May Andersson S X  
§§ 1-13 

 

Lennart Molin S X  

Runa Ödlund S -  

Natalia Sjöberg V -  

Martin Neldén V -  

Shihab Ghaidaa  MP X  

Mohamed Mohamed Abdulwahab MP X  

Ted Sundin M X Christian Wasell 

Karin Andersson M X  

Bengt Wallgren M X  

Torbjörn Johansson M X  

Maria Norberg C X  

Karl Rönnkvist C -  

Anna Andersson L -  

RosMarie Sandin  L -  

Johan Högel KD -  

Nissreen Khaie KD -  

Monika Israelsson SD X Björn Höglund 

Vakant SD -  

 

 

 

 

 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

4(29) 

Sammanträdesdatum 

2024-02-26 
 

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

Ärendelista 

§ 1 Dnr 32625  
Informationsärenden .......................................................................... 5 

§ 2 Dnr 2024-000005 1.1.1.1  
Allmänhetens frågestund i kommunfullmäktige 2024.......................... 6 

§ 3 Dnr 2024-000010 1.1.1.2  
Information från revisionen 2024 ........................................................ 7 

§ 4 Dnr 2023-000123 1.1.1.1  
Motion - Avskaffa delade turer-ta steget mot att bli den bästa 
arbetsgivaren ..................................................................................... 8 

§ 5 Dnr 2023-000266 1.1.1.1  
Motion - När det byggs ett nytt boende för dementa utreda 
möjligheten att skapa en "Demensby" .............................................. 12 

§ 6 Dnr 2023-000470 1.1.1.2  
Reglemente för revisorerna i Härnösands kommun 2024-2027 ........ 14 

§ 7 Dnr 2024-000043 1.1.2.1  
Avtal med Utfallsfonden kring förebyggande och hälsofrämjande 
arbete riktat mot äldre ...................................................................... 15 

§ 8 Dnr 2023-000569 1.1.1.1  
Bolagsordning Technichus ............................................................... 18 

§ 9 Dnr 2024-000045 1.1.2.1  
Bolagsordning Servanet ................................................................... 19 

§ 10 Dnr 2023-000603 1.1.1.1  
Interpellation - Social dumpning - Svar ............................................. 21 

§ 11 Dnr 2023-000588 1.1.1.1  
Interpellation - Har näringslivets perspektiv fallit bort, igen? Svar ..... 22 

§ 12 Dnr 2024-000037 1.1.1.1  
Interpellation - Utbildning i vinterkörning för hemtjänsten - Svar ....... 23 

§ 13 Dnr 2024-000053 1.1.1.1  
Interpellation - Död genom osthyvel - Svar ....................................... 24 

§ 14 Dnr 2023-000138 1.1.1.5  
Val av lekmannarevisor i Skeppet 5 & 6 ........................................... 25 

§ 15 Dnr 2024-000006 1.1.1.1  
Avsägelser 2024 .............................................................................. 26 

§ 16 Dnr 2024-000007 1.1.1.1  
Valärenden 2024 .............................................................................. 27 

§ 17 Dnr 2024-000009 1.1.1.1  
Ärenden för kännedom till kommunfullmäktige 2024 ........................ 28 

§ 18 Dnr 2024-000008 1.1.1.1  
Korta frågor - korta svar 2024 .......................................................... 29 

 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

5(29) 

Sammanträdesdatum 

2024-02-26 
 

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 1 Dnr 32625  

Informationsärenden  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att lägga informationen till handlingarna.  

Yttranden 

I ärendet yttrar sig Monika Lindberg (S) och Olle Löfgren (L). 

Bakgrund 

Mötet inleds med att Göran Albertsson, VD Härnösandshus, informerar om 

Härnösandshus verksamheter. Därefter informerar Lars Liljedahl, 

kommundirektör, om aktuella frågor i kommunen.  

Beslutsunderlag 

Muntlig information från Göran Albertsson, VD Härnösandshus och Lars 

Liljedahl, kommundirektör  

______  
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§ 2 Dnr 2024-000005 1.1.1.1 

Allmänhetens frågestund i kommunfullmäktige 2024 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar  

att lägga informationen till handlingarna.      

Yttranden 

I ärendet yttrar sig Knapp Britta Thyr (MP), Monica Fahlén (S), Krister 

McCarthy (S) och Andreas Sjölander (S). 

Bakgrund 

Det har inkommit fyra Allmänhetens frågor som ska behandlas. 

• Råd för funktionshinderfrågor    

• Talartid vid kommunfullmäktiges sammanträde 

• Byte larmoperatör 

• Besparing genom att minska antalet mellanchefer 

 

Beslutsunderlag 

Allmänhetens fråga – Råd för funktionshinderfrågor, 2024-02-15  

Allmänhetens fråga - Talartid vid kommunfullmäktiges sammanträde, 2024-

02-16 

Allmänhetens fråga – Byte av larmoperatör, 2024-02-22 

Allmänhetens fråga – Besparing genom att minska antalet mellanchefer, 

2024-02-23     

 

______  
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§ 3 Dnr 2024-000010 1.1.1.2 

Information från revisionen 2024 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att lägga informationen till handlingarna.      

Yttranden 

I ärendet yttrar sig Anders Gäfvert (M). 

Bakgrund 

Revisionen bjuds in till kommunfullmäktiges sammanträden för att 

informera om aktuella granskningar      

Beslutsunderlag 

      

______  
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§ 4 Dnr 2023-000123 1.1.1.1 

Motion - Avskaffa delade turer-ta steget mot att bli den 
bästa arbetsgivaren 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att anse motionen vara besvarad.  

Yttranden 

I ärendet yttrar sig Andreas Sjölander (S), Eva-Clara Viklund (M), Olle 

Löfgren (L), Glenn Sehlin (SD), Johan Wester (C), Åke Hamrin (V), Krister 

McCarthy (S), Margareta Tjärnlund (M), Göran Sjögren (SD) och Ann-

Kristine Elfvendal (S). 

Yrkanden 

Andreas Sjölander (S) yrkar bifall till liggande förslag. 

Krister McCarthy (S) och Ann-Kristine Elfvendal (S) instämmer till Andreas 

Sjölanders (S) yrkande. 

Eva-Clara Viklund (M) yrkar bifall till motionen.  

Glenn Sehlin (SD), Johan Wester (C), Åke Hamrin (V), Olle Löfgren (L), 

Margareta Tjärnlund (M) och Göran Sjögren (SD) instämmer till Eva-Clara 

Viklunds (M) yrkande.      

Propositionsordning 

Ordföranden finner att det föreligger två förslag till beslut, 

kommunstyrelsens förslag och Eva-Clara Viklund (M) yrkande. 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige avser besluta enligt 

kommunstyrelsens förslag. 

Ordföranden frågar om kommunfullmäktige avser besluta enligt Eva-Clara 

Viklund (M) yrkande. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutat enligt 

kommunstyrelsens förslag. 

Votering begärs och verkställs.    
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Votering och utfall 

Ordföranden ställer följande propositionsordning: ja för kommunstyrelsens 

förslag och nej för bifall till motionen. 

Propositionsordningen godkänns. 

Med 23 ja-röster mot 20 nej-röster finner ordföranden att 

kommunfullmäktige beslutat enligt kommunstyrelsens förslag.  

Voteringslista - ledamöter 

Ledamot 
 

Ersättare Parti Vot § 4 
Ja    Nej 

Andreas Sjölander  S X  

Lotta Visén  S X  

Krister McCarthy  S X  

Nina Skyttberg  S X  

Magnus Oscarsson Martin Brendan McCarthy S X  

Monika Lindberg  S X  

Johan Nilsson  S X  

Monica Fällström  S X  

Anders Nordin 
 

S X  

Susanne Forsberg  S X  

Ann-Kristine Elfvendal  S X  

Axel Bodo  S X  

Elisabeth Strömquist 
 

S X  

Jörgen Wallin 
 

S X  

Thomas Andersson Anne-Cathrine Genberg S X  

Åke Hamrin  V  X 

Anders Bergqvist 
 

V  X 

Knapp Britta Thyr  MP X  

Mattias Sjölander  MP X  

Helena Elfvendal  MP X  

Eva-Clara Viklund  M  X 

Margareta Tjärnlund 
 

M  X 

Christian Wasell Ted Sundin M  X 

Ester Sundin Hemström   M  X 

Ingemar Ljunggren  M  X 

Lennart Bolander  M  X 

Johan Wester  C  X 

Per-Eric Norberg  C  X 

Christina Lindberg  C  X 

Dunia Ali  C  X 

Olle Löfgren  L  X 

Ingemar Wiklander  KD X  

Christina Ögrim  KD X  

Glenn Sehlin  SD  X 

Ulrika Jonsson  SD  X 

Charlotte Bystedt  SD  X 

Björn Höglund Monika Israelsson SD  X 

Göran Sjögren  SD  X 

Kenneth Lunneborg  SD  X 
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Monica Fahlén  S X  

Kristoffer Bodin  M  X 

Göran Norlander  S X  

Baran Hosseini   - X  

     

      

Reservation 

Moderaterna, Centerpartiet, Sverigedemokraterna, Liberalerna och 

Vänsterpartiet reserverar sig till förmån för sitt eget yrkande. 

Bakgrund 

Eva-Clara Viklund (M) har lämnat in en motion till kommunfullmäktige. 

Motionären förslår att kommunfullmäktige ska besluta att delade turer ska 

avskaffas och att varje arbetsplats/enhet inom vården ska få vara med och 

bestämma samt vara delaktiga i sina scheman. 

Socialnämnden har haft ärendet på remiss och svarar att de sedan flera år 

haft uppdraget att avskaffa de delade turerna. Dock har förvaltningen inte 

nått målet än med att helt kunna avskaffa de delade turerna utan det är ett 

pågående arbete. I majoritetens nyligen gjorda uttalande om att bli Sveriges 

bästa offentliga arbetsgivare inom fem år finns bland annat borttagandet av 

delade turer med som ett viktigt område 

Förvaltningsledningen har inget emot, snarare tvärt om, att personal är 

delaktiga i planering av schema. Dock måste denna medverkan av 

personalen grunda sig på enighet i att arbetstidsregleringen inklusive kravet 

på dygnsvila skall klaras samt att utrymme för ytterligare anställningar inte 

finns i innevarande budget. Förvaltningsledningen beslut till verksamheterna 

har varit att respektive verksamhet bäst avgör hur ett schema behöver 

utformas för deras verksamhet. Kravet har varit att arbetstidsreglerna ska 

klaras och förändring ske inom befintlig budget. 

Kommunstyrelseförvaltningen gör ingen annan bedömning än 

socialnämnden utan anser att motionen ska vara besvarad då detta är ett 

uppdrag som socialnämnden redan har. 

Socialt perspektiv 

Borttagandet av delade turer skulle innebära bättre arbetsscheman för en klar 

majoritet av förvaltningens medarbetare inom vård och omsorg. Det skulle 

sannolikt också bidra till att höja yrkets attraktivitet.  

Beslutet har ingen direkt påverkan på barnperspektivet. 
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Ekologiskt perspektiv 

Beslutet har en viss, om än begränsad, påverkan på det ekologiska 

perspektivet genom att det blir mindre resande till och från arbetet om delade 

turer tas bort. 

Ekonomiskt och juridiskt perspektiv 

Att ta bort de delade turerna påverkar det ekonomiska perspektivet då det 

innebär en kostnadsökning för förvaltningen som måste finansieras genom 

interna prioriteringar eller ökade anslag.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokollsutdrag, 2024-01-23 § 4 

Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse, 2023-12-19 

Sammanträdesprotokoll, Socialnämnden, 2023-11-30 

Tjänsteskrivelse, Socialförvaltningen, 2023-11-24 

Motion, Eva-Clara Viklund (M), 2023-02-27.  

______  
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§ 5 Dnr 2023-000266 1.1.1.1 

Motion - När det byggs ett nytt boende för dementa 
utreda möjligheten att skapa en "Demensby" 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att avslå motionen.  

Yttranden 

I ärendet yttrar sig Göran Sjögren (SD), Andreas Sjölander (S), Krister 

McCarthy (S), Eva-Clara Viklund (M) och Monika Lindberg (S). 

Yrkanden 

Göran Sjögren (SD) yrkar bifall till liggande förslag.  

Andreas Sjölander (S) Krister McCarthy (S) instämmer till Göran Sjögrens 

(SD) yrkande.      

Bakgrund 

En motion har lämnats till kommunfullmäktige i maj 2023 av Göran Virén 

Sjögren (SD) och Kenneth Lunneborg (SD). Motionärerna förslår att 

nämnden ska få i uppdrag att besöka en demensby samt att 

socialförvaltningen får i uppdrag att utreda möjligheterna att skapa en 

demensby i Härnösand. Motionen har överlämnats till Socialnämnden för 

yttrande. 

Idén med demensbyn kommer från demensbyn De Hogeweyk i Holland. På 

Demensförbundets hemsida briver man det enligt följande: ”Här har man 

tagit ett radikalt grepp, med exempelvis olika bo-enheter som bygger på 

vilka intressen man har – snickare för sig, musikälskare för sig, och så 

vidare. I demensbyns affär kan de boende betala med en knapp eller servetter 

och vårdarna är klädda så att de smälter in i en värld som på många sätt är på 

låtsas, åtskild från det övriga samhället.”1 

En del i tveksamheterna runt konceptet med en demensby är de segregering 

det innebär för de boende. De integreras inte i samhället och risken finns att 

det blir en stigmatisering av demenssjuka som bor i en avskild by. 
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Både representanter för Demensförbundet och svenskt demenscentrum är 

negativa till konceptet av just den anledningen.  

Socialnämnden skriver i sitt yttrande att de delar tveksamheten med en 

demensby samt att det behövs mer utvärdering av de befintliga byar, samt de 

som planeras att byggas, så det finns en starkare evidens runt konceptet.  

Vad det gäller motionens första att-sats som föreslår att socialnämnden ska 

besöka en demensby är detta inte en fråga som bör beslutas av 

kommunfullmäktige och därför föreslås att den avslås. 

Socialt perspektiv 

Ett beslut om att bygga en demensby skulle ha stor påverkan på detta 

perspektiv men då förslaget är att avslå motionen sker ingen förändring i 

befintliga insatser och perspektivet påverkas därför inte.  

Ekologiskt perspektiv 

Beslutet har ingen påverkan på detta perspektiv.  

Ekonomiskt och juridiskt perspektiv 

Beslutet har ingen påverkan på detta perspektiv. 

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokollsutdrag 2024-01-23 § 5 

Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse, 2024-01-08 

Socialnämnden, sammanträdesprotokoll, 2023-12-20 § 148 

Socialförvaltningens tjänsteskrivelse, 2023-12-18 

Motion (SD), 2023-05-02.  

______  
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§ 6 Dnr 2023-000470 1.1.1.2 

Reglemente för revisorerna i Härnösands kommun 
2024-2027 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att anta reviderat Reglemente för revisorerna i Härnösands kommun 2024-

2027.     

Bakgrund 

Revisorernas reglemente är uppdaterat för att följa kommunens 

budgetprocess. Tillägget finns under punkten 1.10. Några andra ändringar 

har inte bedömts vara aktuella. 

Revisionen ligger organisatoriskt direkt under kommunfullmäktige varför 

det är kommunfullmäktiges presidium som bereder ärenden avseende 

revisionen.  

Socialt perspektiv 

Ärendet har ingen social påverkan. 

Ekologiskt perspektiv 

Ärendet har ingen anknytning till natur eller miljö. 

Ekonomiskt och juridiskt perspektiv 

Ärendet har ingen ekonomisk dimension. Ur juridiskt perspektiv är det 

viktigt att kommunens styrdokument är uppdaterade och synkroniserade.  

Beslutsunderlag 

Kommunfullmäktiges presidieberedning protokollsutdrag, 2024-02-12 § 15 

Reglemente för revisorerna i Härnösands kommun 2024-2027 

 

______  
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§ 7 Dnr 2024-000043 1.1.2.1 

Avtal med Utfallsfonden kring förebyggande och 
hälsofrämjande arbete riktat mot äldre 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att återremittera ärendet. 

Yttranden 

I ärendet yttrar sig Andreas Sjölander (S). 

Yrkanden 

Andreas Sjölander (S) yrkar på återremiss.      

Propositionsordning 

Kommunfullmäktiges ordförande finner att det föreligger två förslag till 

beslut, liggande förslag samt förslag om återremiss. 

Ordförande frågar om ärendet ska avgöras idag. 

Ordförande frågar om ärendet ska återremitteras. 

Ordförande finner att kommunfullmäktige har beslutat att ärendet ska 

återremitteras.        

Bakgrund 

Socialnämnden har inkommit med ett ärende där de föreslår att 

kommunfullmäktige ska ingå ett flerårigt avtal med Utfallsfonden kring 

förebyggande och hälsofrämjande arbete riktat mot äldre.  

Vad är Utfallsfonden? 

Utfallsfonden stödjer organisationer som jobbar med att lösa stora 

samhällsproblem. Istället för att betala för att utföra en tjänst, stödjer de 

verksamheter som tar betalt när de faktiskt uppnår positiva resultat. Genom 

att ge finansiering ger Utfallsfonden dessa organisationer möjlighet att jobba 

längre tid innan deras resultat syns och de kan börja ta betalt för dem. 

Utfallsfonden är en organisation som förvaltar kapital från främst Europeiska 

Investeringsfonden och statliga Saminvest. Utfallsfonden kan med dessa  
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pengar finansiera innovativa och preventiva insatser som syftar till att 

förbättra människors hälsa och livssituation. Om insatserna når gemensamt 

satta mål betalar kommunen för resultaten (utfallet). Om insatserna inte är 

lyckosamma kan Utfallsfonden däremot förlora hela eller delar av sin 

finansiering. Utfallsfonden kan möjliggöra finansiering med rörelsekapital så 

att verksamheter kan arbeta under en längre tid innan utfallet blir synligt och 

en ekonomisk effekt uppnås. 

Vad ska socialnämnden göra? 

Socialnämnden har en strategisk plan för att vidareutveckla det 

förebyggande och hälsofrämjande arbetet, särskilt riktat mot äldre invånare, i 

syfte att minska behovet av omfattande stöd från hemtjänst eller särskilt 

boende. Genom att förutse en växande äldre befolkning och de utmaningar 

detta medför, inklusive ökade kostnader för kommunen, vill nämnden hitta 

långsiktiga lösningar för att förbättra livskvaliteten och självständigheten för 

äldre invånare samtidigt som man håller tillbaka kostnadsökningar inom 

äldreomsorgen. 

Utfallsfonden erbjuder initialt 35 miljoner kronor för att stödja projektet, 

med möjlighet till ytterligare 15 miljoner kronor om framsteg kan visas och 

behovet kvarstår. Genom ett socialt utfallskontrakt mellan Härnösands 

kommun och Utfallsfonden fastställs gemensamma mål, inklusive förbättring 

av hemtjänstens kvalitet, minskat behov av hemtjänst och särskilt boende för 

invånarna i kommunen. Återbetalning till Utfallsfonden kommer 

huvudsakligen att baseras på de faktiska kostnadsbesparingarna som 

kommunen uppnår genom projektet. 

Genom att arbeta tillsammans med Utfallsfonden och genomförandet av 

detta strategiska projekt hoppas Socialnämnden inte bara att förbättra livet 

för äldre invånare utan också skapa en modell som kan användas som 

exempel och inspiration för andra kommuner att möte de växande 

utmaningarna inom äldreomsorgen. 

Socialt perspektiv 

Detta projekt har stor möjlighet att ha en positiv påverkan på det sociala 

perspektivet då det kan ge en högre livskvalitet till äldre som i högre grad 

kommer kunna klara sig själva högre upp i åldern eller ha ett mindre behov 

av insatser av stöd eller hjälp. 

Ekologiskt perspektiv 

Förslaget har ingen direkt påverkan på det ekologiska perspektivet. 

Ekonomiskt och juridiskt perspektiv 

Parternas gemensamma bedömning är att det finns en stor potential för att 

både höja kvaliteten i äldreomsorgen, generera besparingar och undvika 
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framtida kostnadsökningar. Möjlighet finns att på några års sikt uppnå 

uteblivna kostnadsökningar på upp mot 60 mnkr om året.   

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokollsutdrag, 2024-02-13 § 17 

Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse 2024-02-02 

Socialnämnden, sammanträdesprotokoll, 2024-01-25 §5 

Socialt utfallskontrakt mellan Härnösands kommun och Utfallsfonden. 

Bilaga 1 – Definitioner, 2024-01-20.  

Bilaga 2 – Samverkansmodell, 2024-01-20.  

Bilaga 3 – Villkor för återbetalning 2024-01-20.  

Bilaga 4 – Bilaga till tjänsteutlåtande, 2024-01-20 

 

______  
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§ 8 Dnr 2023-000569 1.1.1.1 

Bolagsordning Technichus 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att anta Bolagsordning Technichus i Mittsverige AB 

Bakgrund 

Socialt perspektiv 

Ärendet avser endast formalia. 

Ekologiskt perspektiv 

Ärendet har ingen anknytning till natur eller miljö. 

Ekonomiskt och juridiskt perspektiv 

Bolagsordningen är det viktigaste och mest grundläggande dokumentet för 

ett aktiebolag då den anger ramarna för bolagets verksamhet. Detaljer därtill 

anges i ägardirektiven som kan variera utifrån omständigheter och 

samhällsförutsättningar och styra bolagets verksamhet utifrån gällande 

politik. Till skillnad från ägardirektiv som uppdateras varje mandatperiod 

ska bolagsordningen vara ett mer långsiktigt dokument.  

Kommunala aktiebolag är skyldiga att följa både aktiebolagslagens och 

kommunallagens bestämmelser och krav på bolagsordningens innehåll finns 

i båda dessa. Hos Bolagsverket och Sveriges kommuner och regioner (SKR) 

finns stöd och mallar för upprättande av bolagsordning i kommunala bolag.  

Ärendet har ingen ekonomisk anknytning.  

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokollsutdrag, 2024-02-13 § 18 

Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse 2024-02-01 

Bolagsordning Technichus 2014 

 

______  
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§ 9 Dnr 2024-000045 1.1.2.1 

Bolagsordning Servanet  

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att förklara sig inte ha något att erinra mot att delägarna i Servanet tecknar 

aktieägaravtal i överensstämmelse med bifogat förslag, samt  

att godkänna förslag till ny bolagsordning för Servanet AB. 

Bakgrund 

Servanet har hos kommunfullmäktige i Härnösand hemställt om 

godkännande av reviderad bolagsordning samt att fullmäktige godkänner att 

bolaget tecknar ett nytt aktieägaravtal. Servanet är ett kommunalt 

bredbandsbolag som ägs gemensamt av Sundsvall, Härnösand, Ånge, 

Ragunda, Strömsund och Timrå där Härnösand är delägare med 17 % via 

Hemab.  

Ändringarna i bolagsordningen och aktieägaravtalet avser förändrad 

styrelsesammansättning då en delägare avträtt. Styrelsen har utökats med 

ytterligare en ledamotsplats för Sundsvall samtidigt som Timrås 

suppleantplats ändrats till en ordinarie. Härnösands delägarskap påverkas 

inte. 

För att dokumenten ska gälla behöver samtliga ägarkommuner besluta 

likalydande.  

Socialt perspektiv 

Ärendet avser endast formalia. 

Ekologiskt perspektiv 

Ärendet har ingen anknytning till natur eller miljö. 

Ekonomiskt och juridiskt perspektiv 

Då Servanet är ett kommunalt bolag beslutas ärenden gällande 

bolagsordning av respektive ägarkommuns fullmäktige. Ärendet har ingen 

ekonomisk påverkan.  
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Beslutsunderlag 

Kommunstyrelsens protokollsutdrag, 2024-02-13 § 19 

Kommunstyrelseförvaltningens tjänsteskrivelse 2024-02-02 

Hemställan från Servanet/Styrelseprotokoll från Servanet 2023-03-15 

 

 

______  
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§ 10 Dnr 2023-000603 1.1.1.1 

Interpellation - Social dumpning - Svar 

Kommunfullmäktiges beslut 

kommunfullmäktige beslutar 

att Interpellation – Social dumpning, får ställas, 

att den besvaras på sammanträdet, samt 

att anse interpellationen besvarad. 

Yttranden 

I ärendet yttrar sig Andreas Sjölander (S), Göran Sjögren (SD), Olle Löfgren 

(L) och Krister McCarthy (S). 

Bakgrund 

Göran Sjögren (SD) har lämnat in en interpellation som bevaras av Andreas 

Sjölander (S).      

Beslutsunderlag 

Kommunfullmäktiges presidiums protokollsutdrag, 2024-02-12 § 11 

Interpellation – Social dumpning, 2023-12-28 

Svar på interpellation, 2024-02-23 

______  

 



 

Kommunfullmäktige 

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
Sida 

22(29) 

Sammanträdesdatum 

2024-02-26 
 

 

  
 

 
Justerandes sign Utdragsbestyrkande 

     

 

§ 11 Dnr 2023-000588 1.1.1.1 

Interpellation - Har näringslivets perspektiv fallit bort, 
igen? Svar 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att Interpellation – Har näringslivets perspektiv fallit bort, igen? får ställas,  

att den besvaras på sammanträdet, samt 

att anse interpellationen besvarad. 

Yttranden 

I ärendet yttrar sig Andreas Sjölander (S) och John Wester (C). 

Bakgrund 

Johan Wester (C) har lämnat in en interpellation som besvaras av Andreas 

Sjölander (S).      

Beslutsunderlag 

Kommunfullmäktiges presidiums protokollsutdrag, 2024-02-12 § 12 

Interpellation – Har näringslivets perspektiv fallit bort, igen? 2023-12-18  

Svar på interpellation, 2024-02-23     

______  
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§ 12 Dnr 2024-000037 1.1.1.1 

Interpellation - Utbildning i vinterkörning för 
hemtjänsten - Svar 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att Interpellation – Utbildning i vinterkörning för hemtjänsten, får ställas, 

att den besvaras på sammanträdet, samt 

att anse interpellationen besvarad. 

Yttranden 

I ärendet yttrar sig Krister McCarthy (S) och Johan Wester (C). 

Bakgrund 

Johan Wester (C) har lämnat in en interpellation som besvaras av Krister 

McCarthy (S).      

Beslutsunderlag 

Kommunfullmäktiges presidiums protokollsutdrag, 2024-02-12 § 13 

Interpellation – Utbildning i vinterkörning för hemtjänsten, 2024-01-26 

Svar på Interpellation – Utbildning i vinterkörning för hemtjänsten, 2024-02-

23      

______  
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§ 13 Dnr 2024-000053 1.1.1.1 

Interpellation - Död genom osthyvel - Svar 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att Interpellation – Död genom osthyvel, får ställas,  

att den besvaras på sammanträdet, samt 

att anse interpellationen besvarad. 

Yttranden 

I ärendet yttrar sig Andreas Sjölander (S), Olle Löfgren (L), Göran Sjögren 

(SD), Knapp Britta Thyr (MP), Nina Skyttberg (S) och Mattias Sjölander 

(MP). 

Bakgrund 

Olle Löfgren (L) har lämnat in en interpellation som besvaras av Andreas 

Sjölander (S).     

Beslutsunderlag 

Kommunfullmäktiges presidiums protokollsutdrag, 2024-02-12 § 14 

Interpellation – Död genom osthyvel, 2024-02-07  

Svar på Interpellation – Död genom osthyvel, 2024-02-23     

______  
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§ 14 Dnr 2023-000138 1.1.1.5 

Val av lekmannarevisor i Skeppet 5 & 6 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar  

att som lekmannarevisor i kommunens kommunala bolag välja följande 

ordinarie och ersättare: 

 

Bolag  Ordinarie  ersättare 

Skeppet 5&6 AB Sven-Arne Staflund Anders Gäfvert 

      

Beslutsunderlag 

Revisionens protokoll, 2024-02-08      

______  
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§ 15 Dnr 2024-000006 1.1.1.1 

Avsägelser 2024 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att bevilja avsägelse från Nikolaus Blomqvist (SD) som nämndeman vid 

Ångermanlands tingsrätt,  

att bevilja avsägelse från Annie Groth (V) som ersättare i Technichus,  

att bevilja avsägelse från Annie Groth (V) som ledamot i Länsmuseet 

Västernorrland,  

att bevilja avsägelse från Dunia Ali (C) som ledamot i kommunfullmäktige, 

samt 

att från och med 2024-02-29 bevilja avsägelse från May Andersson (S) som 

ledamot i socialnämnden.      

Beslutsunderlag 

Avsägelser från Nikolaus Blomqvist (SD), 2024-01-12 

Avsägelser från Annie Groth (V), 2024-02-21 

Avsägelse från Dunia Ali (C), 2024-02-26 

Avsägelse från May Andersson (S), 2024-02-26      

______  
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§ 16 Dnr 2024-000007 1.1.1.1 

Valärenden 2024 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar  

att från och med 2024-03-01 välja May Andersson (S) som ledamot och vice 

ordförande i skolnämnden efter Ulf Rehnberg (S),  

att välja Kurt Rydkvist (S) som ledamot i samhällsnämnden efter Axel Bodo 

(S),  

att välja Osman Saidabdala (S) till ersättare i samhällsnämnden efter Kurt 

Rydkvist (S),  

att välja Nikolaus Blomqvist (SD) som ledamot i skolnämnden, 

att välja Mattias Sjölander (MP) som ledamot i Länsmuseet Västernorrland, 

att välja Anne-Cathrine Genberg (S) som ersättare i Länsmuseet 

Västernorrland, samt 

att hos Länsstyrelsen begära att den som står närmast i ordning utses till 

ledamot i kommunfullmäktige efter Dunia Ali (C).      

______  
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§ 17 Dnr 2024-000009 1.1.1.1 

Ärenden för kännedom till kommunfullmäktige 2024 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att lägga ärenden för kännedom till handlingarna.      

Bakgrund 

Ärenden som gått för kännedom till fullmäktige på dagens sammanträde: 

 

• Verksamhetsberättelse kommunfullmäktige 2023 

• Verksamhetsberättelse samhällsnämnden 2023 

• Verksamhetsberättelse skolnämnden 2023 

• Reviderad verksamhetsplan kommunfullmäktige 2024 

• Beslut om efterträdarval 

• Beslut om efterträdarval 

• Sollefteå kommunfullmäktige 2023-12-18 – Revidering av 

styrdokument (förbundsordning) KTM      

Beslutsunderlag 

Kommunstyrelseförvaltningens protokollsförslag, 2024-02-13 

Bilagorna – Ärenden för kännedom      

______  
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§ 18 Dnr 2024-000008 1.1.1.1 

Korta frågor - korta svar 2024 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

att anse frågorna besvarade.      

Bakgrund 

Anders Bergqvist (V) ställer en fråga om infrastrukturen kring Torsboda. 

Andreas Sjölander (S) besvarar frågan.  

Anders Bergqvist (V) ställer en fråga om den ekonomiska satsningen kring 

Torsboda.  

Andreas Sjölander (S) besvarar frågan.  

Kenneth Lunneborg (SD) ställer en fråga om den kinesiska aktören på 

Torsboda. 

Andreas Sjölander (S) besvarar frågan.     

Beslutsunderlag 

      

______  

 


